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MĚSÍČNÍK OBECNÍCH ÚŘADŮ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

říjen 2014 č. 123

Podzim v MŠ
Ve školce si hrajeme i pracujeme. Pozorujeme 

změny v přírodě a potom si o nich s paní učitel- 
kou povídáme. Společně jsme dramatizovali 
pohádku Kuřátko a obilí, mladší děti zase pohád-
ku O veliké řepě.

 Soňa Řeháková

Výlet na Sýpku
Dne 6.9.2014, což byla sobota, jsme vyrazili na 

výlet směr Rokytnice v Orl. horách. Jeli jsme na 
základě doporučení a musíme říct, že rozhodně to 
byl dobrý tip.

K našemu milému překvapení se sešla hojná 
účast-naplnili jsme velký autobus. Zúčastnili se 
malé děti, maminky s miminky a starší generace.

Během cesty jsme svlažili hrdlo domácí kořa- 
ličkou a k chuti přišlo sladké linecké i domácí per-
níčky.

Cesta utekla jako voda a už jsme parkovali před 
Sýpkou v Rokytnici. Je to jedinečné muzeum 
zaměřené na řemeslné dovednosti našich předků.
Seznámili jsme se s tradičními materiály a pra-
covními postupy, které se dříve používali, našli 
návody, jak vyrobit papírové betlémy, perličkové 
ozdoby, malování na skle, příp. tkalcovství. To vše 
je možné si osobně vyzkoušet…naše děti zasedly 
a také zdárně zkoušely. Pro ty starší se v malém 
sále promítalo video se záběry z nejbližšího okolí, 
fauny a flory Orlických hor… a i tam zůstalo jen 
pár volných židlí.

Zbytek volného času si každý vyplnil po svém.
Někdo poseděl v místní cukrárně na výborné  
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Z jednání zastupitelstva
obce Klášterec nad Orlicí

Schůze 27.8.2014: 
Schůze zastupitelstva byla zahájena v základ-

ní škole. Ředitel školy Mgr. Horňák informoval 
zastupitele o přípravě a zajištění školního roku 
2014/2015. Zastupitelé si následně prohléd-
li školu, nové vybavení učebními pomůckami a 
nové vybavení školní kuchyně. Schůze potom 
pokračovala na obecním úřadě provedením kon-
troly usnesení z minulých zasedání. Řeší se vykli-
zení a následné využití objektů dříve užívaných 
organizací EMAUZY ČR, další úkoly se průběžně 
zajišťují. Následujícím bodem bylo projednání 
a schválení výběru dodavatele akce Snížení  

zmrzlině a někdo jen zvědavě prošel náměstí.
Další zastávkou byla Orlická chata. Někdo po-

večeřel, někdo popil, někdo jen poklábosil. Děti 
využily svobody bez dohledu rodičů a čas strávily 
v lesíku sbíráním hub a klacíků.

Příjemný čas utekl rychle a nastal čas vyrazit k 

domovu. Byli jsme rádi, že tento výlet byl nejen 
poučný, ale především strávený čas se sousedy, 
se kterými se člověk tak často nevidí. Lze jen do-
poručit návštěvu v tomto koutě… je to za humny a 
věřte, že se tam rádi zase podíváte.

Za Nový klub Marie Fišerová, Michaela Páchová

energetické náročnosti budovy ZŠ a spojovacího 
krčku, čp. 167. Zastupitelům byly předloženy 
výsledky výběrového řízení, nabídky posuzovala 
výběrová komise dne 26.8.2014. byly podány tři 
nabídky. Dle doporučení komise zastupitelstvo 
schválilo dodavatelem akce firmu KPV Systém 
s.r.o. Ústí nad Orlicí za cenu 2 456 412,76 Kč 
bez DPH a bez 5% rozpočtové rezervy. Dále byl 
schválen dodatek č. 1 ke smlouvě o administraci 
akce zateplení školy s firmou TENDRA s.r.o. Týká 
se administrace projektu po dobu jeho udržitelno-
sti (5 let). S firmou TENDRA s.r.o. byla schválena 
i smlouva o výkonu technického dozoru na akci 
zateplení školy. Zastupitelé dále projednali per-
sonální záležitosti. Seznámili se s vyhodnocením 
přihlášky podané do výběrového řízení na pozici 
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referent/referentka (účetní obce). Hodnocení 
provedla výběrová komise dle vyhlášených kritérií. 
Jako vhodný uchazeč byla doporučena paní J.K. 
pracovní poměr bude uzavřen od 1.12.2014 na 
dobu neurčitou. Předsedové finančního a kon-
trolního výboru podali zprávy o činnosti výborů. 
Svoji činnost řídí dle schválených plánů činnosti. 
Zastupitelé vzali zprávy na vědomí. V bodě by-
tové hospodářství se projednávalo řešení dluhů 
na nájemném, rozhodlo se sjednat schůzku s 
právníkem a podání informací o vymáhání dluhů. 
Následně se projednávaly majetkové záležito-
sti. Byl schválen prodej pozemků manželům 
Dvořákovým, Klášterec n. O. 49. K vyhlášenému 
záměru prodeje pozemků č. 2034/1, 2035/1 a 
2035/2 žádný jiný zájemce nebyl. Projednána a 
schválena byla i smlouva předložená UZSVM o 
bezúplatném převodu p.p.č. 2078/1 do majetku 
obce. Jedná se o asfaltovou plochu parkoviště 
před čp. 1 (fara). Ing. Kalous informoval o jednání 
na pobočce Czechinvestu v Pardubicích o areálu 
bývalých kasáren. Prostřednictvím Czechinvestu 
by byla možnost jednat a nabízet areál k využití. 
Na základě těchto informací a osobního jednání 
bude využita možnost vložit informace o areálu, 
včetně bývalého kinosálu do celostátní databáze 
nabízených objektů.

Schůze 24.9.2014: 
Schůze zastupitelstva byla zahájena v mateřské 

škole. Ředitelka MŠ paní Řeháková informov-
ala o zajištění školního roku 2014/2015, o per-
sonálním obsazení, diskutováno bylo o počtu 
přihlášených dětí, dále o případných investicích 
do obnovy nábytku a kuchyňského vybavení. Zas-
tupitelé si prohlédli prostory MŠ a paní ředitel-
ka odpovídala na dotazy zastupitelů. Následně 
schůze pokračovala na obecním úřadě kontrolou 
plnění usnesení z minulých jednání. Trvá řešení 
vyklizení a využití areálu bývalých kasáren. Byly 
poskytnuty potřebné údaje a popis objektů po-
bočce Czechinvestu v Pardubicích. Ostatní úkoly 
byly splněny. Dalším bodem jednání bylo vyhod-
nocení plnění Místního programu obnovy venko-
va obce Klášterec nad Orlicí na roky 2011-2014. 
Dokument byl schválen v květnu 2011 s plat-
ností na volební období. Řada akcí byla splněna, 

některé nesplněné nebylo možné realizovat pro 
nedostatek finančních prostředků. Jiné byly rea- 
lizovány navíc vzhledem k aktuálním možnos-
tem získání finančních prostředků z vyhlášených 
rozvojových programů. Byl zajištěn rozvoj obce, 
údržba obecního majetku. Nerealizované akce je 
třeba posoudit ve vztahu k současným možnos-
tem a zařadit je do příštího volebního období. 
Zastupitelé také projednali a schválili Zprávu o 
uplatňování územního plánu Klášterec nad Or-
licí za období 03/2010 - 07/2014, jejíž součástí 
jsou i pokyny pro zpracování návrhu změny č. 2 
územního plánu Klášterec n. O. Pozornost byla 
věnována i problematice bytového hospodářst-
ví. Dne 15.9.2014 došlo ke schůzce s právním 
zástupcem obce, kde se projednávaly jednotlivé 
případy vymáhání dluhů soudem a exekucí. 

Starosta seznámil zastupitelstvo s vyúčtováním 
topné sezóny 2013/2014. Celkové náklady jsou 
stejné jako v minulé sezóně, jsou však rozdíly 
mezi byty. Došlo na realizaci změny ohřevu teplé 
vody - nový zásobník s rychlejším ohřevem teplé 
užitkové vody. Tato změna by měla přinést menší 
spotřebu tepla pro ohřev teplé vody. Projednávaly 
se také nové žádosti o byty a bylo schváleno 
přidělení bytů 1+1 v čp. 195 p. J.F. a 2+1 pí L.V. 
v čp. 194. V bodě majetkové záležitosti se projed-
návaly žádosti o odkup pozemků v majetku obce. 
Žádost pana Bartoše o prodej pozemků na Čiháku 
byla vzata na vědomí s tím, že pan Bartoš bude 
požádán o doplnění informace o záměrech, které 
musí být porovnány s územním plánem. Rovněž 
tak byla vzata na vědomí žádost o odkup pozem-
ku Ing. Jitky Grygarové a Jaroslava Kalouse. 
Zastupitelé se zabývali dopisem Petra Kaláška 
s návrhem řešení odkupu pozemku v jeho vlast- 
nictví pod místní komunikací. Vzali dopis na 
vědomí a uložili starostovi zajistit právní rozbor 
situace odkupu cesty a znalecký odhad ceny před-
mětného pozemku. Jednalo se také o žádosti Jany 
Štefkové o pronájem nebytových prostor v čp. 167 
na dobu určitou na provozování keramické dílny. 
Zastupitelstvo schválilo vyhlášení záměru proná-
jmu. 

Ze zápisů schůzí zastupitelstva zpracoval
 Zdeněk Bureš, starosta obce
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Výsledky komunálních voleb v našich obcích
Mitvalský, Mgr. Radim Horňák, Ing. Pavel Bříza 
(Sdružení pro Klášterec, SNK, 47,60%), Miroslav 
Jirčík, Ing. Jindřich Kalous, Mgr. Jindřich Holub 
(Klášterecké sdružení, SNK, 34,69%), Zdeněk 
Bureš (KSČM, 17,71%). Volební účast 61,56%.

Pastviny: 
Ladislav Škůrek, JUDr. Josef Koubík, Ing. Ve-

ronika Luxová, Lubomír Zverec, Antonín Fal-
tus, Miroslav Lux (Za jednotné Pastviny, SNK 
76,61%), Pavel Friml (SNK Pro rozvoj Pastvin, 
23,39%). Volební účast 70,82%.

Zvoleným zastupitelům lze přát úspěch v jejich 
práci pro další rozvoj obcí.

Zpracoval Zdeněk Bureš

Vážení zákazníci, 

již třetím rokem Vám nabízíme placení vodného a stočného formou zálohových plateb, prostřednictvím 
sdruženého poštovního inkasa (SIPO) nebo trvalým příkazem z bankovního účtu.

S potěšením Vám můžeme sdělit, že tento moderní způsob úhrady zvolilo do 15. 9. 2014 již  11.900 
domácností v působnosti naší společnosti - což činí cca 70 % ze všech odběratelů (fyzických osob).

Opakovaně  Vás  informujeme,  že  v  následujícím  období  budeme od  našich  odběratelů  akceptovat 
platby pouze výše uvedenými způsoby. Tímto Vás znovu žádáme, abyste nejpozději do 30. 11. 2014 
zvolili jednu z výše uvedených možností.

Upozorňujeme Vás,  že  platby v hotovosti  jsou možné pouze v zákaznickém 
centru v sídle společnosti v Jablonném nad Orlicí. 

Důvodem k tomuto opatření je především ekonomická úspora (nákladné zajišťování bezpečnosti našich 
technických pracovnic odloučených provozů při manipulaci s finanční hotovostí).

Formulář  k vyplnění Vašich dat naleznete na našich webových stránkách  www.vak.cz v sekci „Pro 
zákazníky“/„Formuláře ke smlouvě“. Při zavádění výše uvedených způsobů plateb Vám rádi poradíme, 
buď  při  Vaší  osobní  návštěvě  některého z našich  odloučených  provozů  VAK nebo v  zákaznickém 
centru v sídle společnosti v Jablonném nad Orlicí, Slezská 350.

Upozorňujeme Vás také, že již nebude zasílána s fakturou složenka. 
Vaše telefonické nebo elektronické dotazy směřujte na: 

Jméno Funkce Telefon E-mail
Zdeňka Vacková Fakturace vodného a stočného 463 030 241 vackova@vak.cz
Milena Fiedlerová Oddělení smluvních vztahů 463 030 253 fiedlerova@vak.cz
Jana Bušinová Fakturace vodného a stočného 463 030 213 businova@vak.cz 

Jablonné nad Orlicí dne 1. 10. 2014. Ing. Bohuslav Vaňous, ředitel společnosti v. r. 

Ve dnech 10. a 11. října 2014 rozhodovali vo-
liči o složení zastupitelstev obcí pro další volební 
období do roku 2018. I když byly v obcích bez-
prostředně po vyhotovení zápisu výsledky voleb 
zveřejněny, uvádíme v SL výsledky voleb jmen-
ným složením zastupitelstev obcí:

České Petrovice: 
Karel Pácha, Luboš Lux, Ing. Oldřich Žďárský, 

Jitka Brandejsová, Josef Hruška (Č. Petrovice 
B, SNK, 54,06%), Bc. Pavla Vybíralová, Miloš 
Roušar, Jaroslav Buryška, Dušan Fišer (Č. Petro- 
vice A, SNK, 45,94%). Volební účast 70,08%.

Klášterec nad Orlicí: 
Bc. Lenka Ševčíková, Pavel Michalička, Karel 
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Setkání se starosty měst, obcí a představiteli významných firem 
regionu v Orlickoústecké nemocnici

Dne 1.10.2014 jsem se jako starosta obce zúčastnil na pozvání ředitele Orlickoústecké nemocnice 
přátelského setkání starostů měst, obcí a představitelů významných firem našeho regionu s vedením 
nemocnice a vedením Nadačního fondu S námi je tu lépe. Pozvání obec obdržela proto, že jsme v 
roce 2013 přispěli na Nadační fond S námi je tu lépe! „Nejen léky léčí“ - Vnímáme Vaše přání - nová 
lůžka pro internu. Na tento fond bylo vybráno díky štědrým sponzorům 2 256 933,28 Kč. Díky této 
vysoké částce se podařilo zrekonstruovat celkem 15 pokojů interního oddělení nemocnice. Význ-
amní sponzoři přijali z rukou Správní rady Nadačního fondu ocenění za význačnou podporu projek-
tu „Nejen léky léčí“. Na setkání představil náměstek léčebné péče Orlickoústecké nemocnice MUDr. 
Josef Hájek nový projekt Nadačního fondu s názvem Endoskopická věž pro ORL „Plné rozlišení 
pro moderní vyšetření“, který Správní rada vybrala na svém zasedání dne 16.9.2014. Endoskop-
ická věž pro ORL slouží 
pro endoskopickou diag-
nostiku a léčbu v oblasti 
horních cest dýchacích a 
polykacích. Pořízením této 
sestavy nemocnice výrazně 
rozšíří možnosti diagnos-
tiky a léčby. Na pořízení 
endoskopické vyšetřovací 
soustavy je zapotřebí více 
než 1 000 000 Kč. V rámci 
přátelského setkání infor-
moval ředitel nemocnice 
MUDr. Jiří Řezníček o 
činnosti nemocnice a o 
plánované fůzi nemocnic 
v kraji do nově ustavené 
organizace Nemocnice 
Pardubického kraje, a.s. 
Na závěr setkání byli 
účastníci požádáni o prez-
entaci Nadačního fondu 
a zároveň také o možnost 
finančích příspěvků na 
nový představený projekt. 
Pro ty, kteří by tak chtěli 
učinit, uvádím číslo účtu 
257730877/0300 – Na-
dační fond S námi je tu 
lépe. Bližší informace také 
na www.ou-nem.cz/fond.

Zpracoval Zdeněk Bureš, 
starosta obce
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Návštěva sv. Faráře arského 
v Klášterci v září 2014

Svatý Jan Maria Vianney (*8. 5. 1786 +4. 8. 
1859), patron kněží v duchovní správě, vyrostl 
za Francouzské revoluce v chudé rolnické ro- 
dině. Špatné základní vzdělání a vynucená služ-
ba v napoleonově armádě mu byly překážkami  
v kněžském studiu. Díky slabým studijním výsled-
kům nebyl málem vysvěcen. Přesto se z něj stal  
nejvyhledávanější zpovědník a kazatel tehdejší 
Francie, dokázal ze zanedbané farnosti v Arsu 
učinit cíl tisíců poutníků. 

Vzácná relikvie přicestovala do naší vlasti  
v pátek 12. 9. 2014 v poledne a putovala po 
všech našich diecézích až do středy 24. 9. 2014. 
Relikvii doprovázeli současní kněží z Arsu,  
P Fréderic Vollaud a P. Roland Varin. Klášterec byl 
poslední zastávkou vzácné relikvie v Královéhra-
decké diecézi. Srdce sv. Jana Maria Vianneye sem 
doputovalo v pátek 19. 9. 2014 v 18:30 h večer, 
kdy bylo za zvuku zvonů a varhan neseno ve slav-
nostním průvodu ke mši svaté do zaplněného 
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farního kostela Nejsvětější Trojice. 
Součástí kláštereckého zastavení sv. Jana Vian-

neye byla také dvoudenní duchovní obnova pro 
mládež o hledání povolání. Na našich farních 
webových stránkách postupně zveřejňujeme 
promluvy, které v rámci kláštereckého zastavení 
relikvie zazněly.

Středem celého programu byla sobotní mše 
svatá, kterou sloužil J. M. Jáchym Jaroslav Šimek 

OPraem, opat želivský za účasti dalších dvanác-
ti kněží. I on zmiňoval paralelu mezi sv. Janem  
Vianneyem a Aničkou Tomanovou.

Celkem za oba dny navštívilo Klášterec kolem 
500 poutníků a přes 25 kněží. Božích milostí se 
vylilo nespočetně. Bohu díky za ně!

Úryvek z článku Petra Vlasatého
Celé znění na stránkách 
www.farnostklasterec.cz

Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí
•	 děkuje všem, kteří se zapojili do sběru vys- 
     loužilých elektrospotřebičů
•	 a zve na nejbližší připravované akce:
 - Broučkiáda (24. října),
 - Hlemýžď pohár (3. listopadu),
 - třídní schůzky spojené s volbou zástupců rodičů  
   do školské rady (11. listopadu),
 - další setkání předškoláků (13. listopadu),
 - adventní koncert (28. listopadu),
 - Čertovské hry (4. prosince),
 - Zpívání pod vánočním stromem (19. prosince),
 - zápis žáků do 1. třídy (23. ledna),
 - ples školy a SRPDŠ (31. ledna),
 - dětský karneval (1. února),
 - sportovní soutěže, turnaje, divadelní 
   představení, výukové programy a další;
•	 plánuje také vydání školního stolního   
    kalendáře 2015.
O všech aktuálních akcích se dočtete na škol-
ní vývěsce u Kovárny a na našich stránkách  
zsklasterec.cz.

Radim Horňák, ředitel školy

ÚSPĚCH ŽÁKŮ 7. TŘÍDY
Hodina výtvarné výchovy nemusí probíhat 

jen s pastelkou a papírem při zpracovávání té-
matu „Můj nejhezčí zážitek z prázdnin“, ale dá 
se určitě realizovat i zajímavější nápad. Díky 
současné různorodosti umění by žáci mohli mít 
výtvarnou výchovu každý den, a přesto by se ne-
nudili. S novou inspirací a příjemnou motivací 
občas učitelům pomáhají i rozličné soutěže. Firma 
STABILO, kterou možná znáte (vyrábí tenké fixy, 
zvýrazňovače, propisky, ...), vyhlásila na konci 

srpna soutěž s názvem GRAFITTI & SCRAP-
BOOK battle. V září k této soutěži probíhaly 
v českých a slovenských městech workshopy o 
street art a scrapbook umění. 

Na jeden z workshopů s předními českými 
umělci v těchto oborech vyrazili žáci 7. třídy do 
Olomouce. Rady a zkušenosti, které zde získali, 
byly jistě užitečné, ale ve „výtvarném souboji“ 
rozhodoval především zajímavý nápad a pak také 
vůle dotáhnout své dílo až do finální podoby. Na 
konci září jsme naše výtvory odeslali a už jsme 
jen napjatě čekali, jak „battle“ dopadne. Odborná 
porota vybrala pět nejlepších děl. V graffitech si 
jiné školy vedly lépe (nakonec vyhrál dvanácti-
letý chlapec z Košic), ale ve scrapbooku bylo vy-
bráno (mimo dalších čtyř) dílo Handi Leskovcové 
a Míši Fišerové. Pak už jsme měli jejich osud ve 
svých rukou a bylo jen na nás, jestli je dokážeme 
podpořit „lajkováním“ na facebooku. V neděli 
12. 10. bylo hlasování ukončeno a my můžeme 
holkám blahopřát, že i tuto menší bitvu vyhrály. V 
sobotu 25. 10. si výhru a ocenění převezmou v The 
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Chemistry Gallery v Praze, kde budou všechna 
díla vystavena. Přejeme jim, ať si užijí svou výhru 
- pobyt v aquaparku v Praze, a ať si vyberou za 
obdrženou poukázku výtvarné potřeby, které se 
jim budou hodit při další tvorbě. 

Za Masarykovu ZŠ
 Kateřina Čiháková
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Zastupitelstvo obce Pastviny

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Josef Koubík, 2 – Petr Bouška, 3 – 
Helena Luxová, 4 – Zdena Pauková, 5 – Ladislav 
Škůrek, 6 – Dita Škůrková, 7 - Lubomír Zverec 

Zastupitelstvo obce Pastviny dne 6. 10. 2014 
přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2014.6.1 Zvolilo ověřovateli zápisu Ladislava 
Škůrka a Ditu Škůrkovou.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5 ,6, 7 proti – 0
2014.6.2 Schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 24. 9. 2014
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.3 Vzalo na vědomí zprávu starosty o 
předběžném hospodářském výsledku z provozu  
ubytovacích a restauračních zařízení ke dni 30. 9. 
2014, který činí cca 848.000,- Kč bez odpisů.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.4 Vzalo na vědomí zprávu starosty o 
přípravě voleb do OZ s předpokladem konání 
ustavujícího zastupitelstva v 45. týdnu roku 2014.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.5.1 Schválilo uzavření smlouvy s O.Š. a 
V.Z. o pronájmu části půdního prostoru v budově 
č.p. 94 k dočasnému bydlení. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, proti – 0, zdržel se - 7
2014.6.5.2 Schválilo prodej pozemku p.č. 
1018/12 – trvalý travní porost o výměře 257 m2 
za cenu určenou soudním znalcem J. V. a V.O., oba 
bytem Ráječek 29a, Zábřeh.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.5.3 Schválilo prodej části pozemku 
manželům J.N. a M.N. označené v GP č. 998- 
14/2012 ze dne 5.6.2012 p.č. 1845/62 travní po-
rost o výměře 114 m2 za cenu 7.182,- Kč. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.5.4 Schválilo prodej části pozemku V.S. 
a S.Č. označené v GP č. 998-14/2012 ze dne 
5.6.2012 p.č. 1845/64 trvalý travní porost o 
výměře 53 m2.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.5.5 Schválilo prodej části pozemku 
manželům J. a J.F. označené v GP č. 998-14/2012 

ze dne 5.6.2012 p.č. 1845/63 – trvalý travní po-
rost o výměře 150 m2.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.5.6 Schválilo záměr prodat pozemek 
st.p.č. 861/3 o výměře 1 m2 zastavěný chatou e.č. 
253 ve vlastnictví K.L. za cenu 100,- Kč.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.5.7 Schválilo Smlouvu o zřízení 
služebnosti inženýrské sítě uzavřenou s VAK 
Jablonné nad Orlicí, a.s. k pozemkům ve vlastnic-
tví obce p.č. 2256/1, 2309/2 a 2340.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.6.5.8 Schválilo smlouvu s D.Z. o 
hospodaření v obecních lesích.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0

Zastupitelstvo obce Pastviny dne 1. 9. 2014
přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2014.5.1 Zvolilo ověřovateli zápisu Ladislava 
Škůrka a Lubomíra Zverce.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0

výrobku deti z výtvarnicku
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2014.5.2 Schválilo program jednání zveřejněný 
na úřední desce dne 20. 8. 2014
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.3 Vzalo na vědomí stav příprav na oslavy 
500. výročí od 1. písemné zmínky o Pastvinách a 
schválilo rozpočet na tuto oslavu ve výši 76.000,- 
Kč.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.4 Schválilo prominutí penále obchodní 
společnosti KPV Systém s.r.o., Lázeňská 354, 
Ústí nad Orlicí, IČ: 27546756 ve výši 56.000,- Kč 
a uzavření smlouvy o poskytnutí reklamní plochy 
s touto společností.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.5 Vzalo na vědomí stav rozpracova-
nosti strategického dokumentu PRO Pastviny a 
schválilo uzavření Smlouvy o dílo s dodavatelem 
tohoto dokumentu společností GaREP, spol. s r.o. 
nám. 28.října 3, Brno, IČ: 60702672.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.6 Schválilo rozpočtovou změnu č. 2.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0

2014.5.6.1 Vzalo na vědomí zprávu Finančního 
a kontrolního výboru o kontrole rekreačních a 
restauračních zařízení obce. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.6.2 Schválilo zveřejnění záměru pronajm-
out nebytové prostory v budově č.p. 94 O.Š. a V.Z. 
na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou 
za cenu 1.000,- Kč měsíčně. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.6.3 Schválilo záměr prodat pozemek p.č. 
1018/17 – trvalý travní porost za obvyklou cenu 
určenou soudním znalcem. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.6.4 Schválilo Dodatek č. 2 Smlouvy o 
poskytnutí příspěvku uzavřené se Sdružením 
Orlicko dne 16. 3. 2009. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0
2014.5.6.5 Schválilo aktualizaci POV – 
zjednodušeného plánu investic a oprav majetku 
obce na rok 2015.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 7 proti – 0

Starosta: JUDr. Josef Koubík 

Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice 23.9.2014

Přítomni: viz. Prezenční listina
Omluveni: Introvičová
Zapisovatel: ing. Žďárský
Ověřovatelé: Lux, Hruška
Klíč k hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

Starosta přivítal přítomné na posledním jednání 
zastupitelstva v tomto volebním období

Program: Navržený program schválen 8x0x0
1. Kontrola zápisu z 12.8.2014
- trvá směna pozemků se Živou
- trvá svolat pořadatele kteří chtějí dělat veřejné 
akce v roce 2015 před sestavením rozpočtu

•	 Veřejnoprávní smlouva se Žamberkem
Jelikož obec nemá pořádkovou komisi, je schválen 
návrh uzavřít s městem Žamberk veřejnoprávní 
smlouvu č.1/2014 mezi Žamberkem a Českými 
Petrovicemi 
hlasování 8x0x0x

•	 POV
Projednání žádosti o dotaci v rámci POV na rok 
2015. Je navržena oprava vnitřní části hřbi-
tovní zdi. Očekávané náklady 300 tis. Kč, před-
pokládaná výše dotace je 100 tis. Kč.
hlasování 8x0x0
•	 Usnesení o pořízení územní studie
Je nutno pro realizaci zastavění lokality nad telet-
níkem. Pořizovatelem bude ÚS odbor REUP MěÚ 
Žamberk. Projektantem studie bude projekční 
ateliér TIPOS ÚO. Zastupitelem určeným pro 
spolupráci s pořizovatelem bude Roušar. Schvále-
no pořízení územní studie (US) v lokalitě obce 
Z-28 dle územního plánu(nad teletníkem), kdy 
pořizovatelem US je odbor REUP MěÚ Žamberk, 
zpracovatelem US projekční atelier TIPOS ÚO, 
osobou pověřenou pro spolupráci s pořizovatelem 
je Miloš Roušar.
hlasování 8x0x0
•	 Různé
 Žádost Gymnázia Žamberk o finanční příspě-
vek. Schválen příspěvek 1000 Kč na žáka, který 
trvale bydlí v obci. 
hlasování 8x0x0
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Schválen příspěvek 10 000 Kč pro ZŠ Klásterec 
nad Orlicí
hlasování 8x0x0

Dopis A. Kočové k úpravě místní komunikace č. 
1289. Vyvolat jednání na místě- za obec se zúčast-
ní starosta, Lux, Hruška. Jelikož část této komu-
nikace je už na katastru obce Klášterec nad Orlicí 
bude jednáno s ní o možné spolupráci na úpravě 
povrchu a bude nutno řešit také otázky vlastnictví 
pozemků dotčených touto komunikací.

Dopis B. Popeláře k výzvě na úhradu poplatku za 
nakládání s odpady  za čp. 68. Po diskusi je otázka 
jak v tomto případě postupovat. Zaslat novou výz-
vu- starosta

SCHŮZKA K AKCÍM NA ROK 2015 24.10
Stanoven termín ustanovující zasedání nového 
zastupitelstva 4.11.2014

Zajistit kominíka na prohlídku komínů- Lux.

Archivní fota obce od občanů. Jednat s vlastníky 
fotek o možnosti oskenování. 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí že v okolí bývalých 
studní bude mgr. Baier provádět terénní úpravy.

Usnesení:
l 01/09/2014 Obecní zastupitelstvo schvaluje 
Veřejnoprávní smlouvu s městem Žamberk.
l 02/09/2014 Obecní zastupitelstvo schvaluje 
pořízení Územní studie v lokalitě Z-28.
l 03/09/2014 Obecní zastupitelstvo schvaluje 
příspěvek Gymnáziu Žamberk ve výši 1000 Kč/ 
žáka z obce.
l 04/09/2014 Obecní zastupitelstvo schvaluje 
příspěvek ZŠ Klášterec nad Orlicí ve výši 10 000 
Kč.
l 05/09/2014 Obecní zastupitelstvo schvaluje 
návrh do POV PaK pro rok 2015 – oprava hřbi-
tovní zdi .
l 06/09/2014 Ve věci dopisu A. Kočové ukládá 
zastupitelstvo starostovi vyvolat jednání přímo na 
místě. 

l 07/09/2014 Ukládá starostovi zaslat 
B.Popelářovi výzvu k úhradě poplatků za nak-
ládání s odpady z čp. 68.
l 08/09/2014 Ukládá L.Luxovi zajisti kominíka 
na prohlídku komínů
l 09/09/2014 Ukládá starostovi svolat na 
24.10.2014 jednání pořadatelů akcí v roce 2015. 
l 10/09/2014 Zastupitelstvo bere na vědomí in-
formaci o připravovaných zemních prací v okolí 
studní na vleku.

Miloš Roušar, starosta
Zapsal: ing. Žďárský

Není to tak dávno …            ( 45 )

Häuslerova stodola
Objekt č.157, který všichni v Klášterci notoricky 

známe, má za sebou zajímavou historii. Na velmi 
vzácné fotografii se vracíme přibližně do roku 
1890. Silnice byla dostavěna roku 1888, čerstvě 
odkopaný a nezarostlý břeh stáří fotografie potvr-
zuje. Na břehu je patrná stará cesta, chaloupka v 
pravém horním rohu stála na svahu nad mecha-
nizačním parkovištěm a malá usedlost u silnice je 
předchůdcem dnešní dílny Živy. Před rokem 1900 
zde bydlela rodina Kalousů. 

Nepodařilo se mi zjistit, kdy objekt koupil Jo-
sef Häusler, nebo snad jeho syn řezník Antonín  
Häusler. Po té bylo stavení přestavěno přibližně do 
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dnešní podoby a v místě vznikla jakási malá jatka 
– porážka. Místo to bylo jistě výhodné i proto, že 
tehdy úplně otevřený zbudovský potok odnášel i 
nějaký ten odpad. 

V roce 1938 se v Klášterci objevil vyučený 
holič a vlásenkář (vlásenkáři uměli zhotovovat 
paruky a jiné výrobky z lidských vlasů – např. 
řemínek na hodinky ) Oldřich Sibera. Po sňat-
ku s Jarmilou Kodytkovou se ohlížel po možném 
zaměstnání v místě. Po dohodě s majitelem An-
tonínem Häuslerem získal do pronájmu místnost 
na straně ke škole. Tady vznikla holírna i dámské 
kadeřnictví a na krátkou dobu i nouzový byt pro 
mladé manžele. Veškeré zařízení provozovny bylo 
na dluh. Oldřich Sibera holil za pomocí břitev, 
stříhal nůžkami a ručními „mašinkami“, které 
byly poháněny miliony stisků pravé ruky, ženám 
prováděl trvalé i ondulace. Veškerá voda na ho-
lení, mytí i úklid byla donášena z malé studánky 
mezi břízkami, dnes za hasičskou zbrojnicí.  
Nejodpornějším kusem vybavení holírny bylo  

bezesporu plivátko, porcelánová nádoba s 
kuželovým vtokovým otvorem, kam si odplivo-
vali kuřáci fajfky. Tuto nechutnost bylo nutné 
každý den vymývat. Byl to nesmělý pokus o jak-
ousi novou hygienu, protože v té době bylo běžné 
a normální všude plivat na podlahu a produkt 
rozmáznout podrážkou. Takto zřízenou dřevě-
nou podlahu bylo nutné každý den vydrhnout 
kartáčem. 

Kolem roku 1953 došlo k plošné likvidaci živ-
nostenských provozoven a činnost holírny byla 
ukončena. Oldřichu Siberovi zůstaly jen dluhy 
a v rodinném depozitáři spousta kousků nářadí 
a vybavení (často si kladu otázku: „K čemu“?) 
Dokonce je dodnes schovaná dětská otočná židlič-
ka, na které se mnoho dnešních staroušků v mládí 
točilo. Po delší přestávce se v bývalé holírně obje-
vil sklad náhradních dílů JZD Klášterec a budova 
slouží dodnes. Tohle všechno se mi vybavilo při 
nedávné vydařené hasičské oslavě svěcení nového 
praporu.

 Miloš Sibera
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Běh údolím Orlice
V obvyklý den, první říjnovou neděli, se již po 

dvacátéšesté běžel přespolní „Běh údolím Orlice“. 
Ze skromných začátků, kdy na louce za tehdejší 
pilou na Horním Klášterci startovalo 12 věkových 
kategorií a kde chybělo jakékoliv zázemí, se závod 
postupně rozrůstal. Před deseti lety se přestěhoval 
do nového sportovního areálku uprostřed obce a 
od té doby snad každý rok přinese něco nového. 
V posledních letech to byly např. nové tratě, 
losování tomboly, rozšiřuje se počet kategorií na 
současných 20, maminky vymysleli vložený závod 
„pidilidí“ o perníkovou medaili, atd., atd. Le-
tos mohli účastníci využít nová sociální zařízení 
a snad se líbila i nová startovní čísla pořízená 
společně se sousedy ze Sokola Kunvald.

Možná právě to všechno, a také samozřejmě 
rostoucí popularita .....

přespoláků obecně, je důvodem postupného 
zvyšování počtu závodníků. Před 3 roky jsme 
byli překvapeni, když na přespolní „Běh údolím 

Orlice“ dorazilo poprvé přes 200 běžců, a to 
hned 230. V dalším roce celý den vytrvale prše-
lo a loni běželo závod těsně nad 200 závodníků. 
Letos pořadatelský Sokol Klášterec čekalo su-
perpřekvapení. Na startu se hlásilo 260 běžců 
ve standardních kategoriích a 33 mrňat v ka- 
tegorií minižactva, celkem tedy 293 startujících!

Tento prudký nárůst samozřejmě přinesl 
některé komplikace. Startovních čísel bylo dost, 
ale například chyběla místa na parkovištích, v 
kiosku nejenže obsluha nestíhala, ale postupně 
došly veškeré zásoby apod. Ale to vše byly jen 
drobné kazy na jinak krásné sportovní atmosféře 
vyšperkované dramatickými souboji na tratích, 
vynikajícími časy vítězů nebo opravdu početným 
polem závodníků. Vždyť na hromadném startu 
hlavních kategorií stálo 96 běžců, od Pardubic po 
Jeseník.

 Závody se konaly za ideálního podzimního 
počasí. Měly spád, za 90 minut byly odstartovány 
všechny kategorie, byly dramatické, sportovně 
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hodnotné, přitom se obešly bez úrazů i bez 
protestů.

Ještě nebyli vyhlášeni vítězové a už padaly 
návrhy na novinky pro příští rok. Připravíme se na 
350 závodníků. Klobása a krkovice z udírny nebu-
dou až na odpoledním fotbale, ale už po ránu. 
Posílíme obsluhu v kiosku. Nejzkušenější dámy 
budou mít svoji kategorií už v rozpise. Zkrátka, 
i na dalším ročníku bude něco nového. Běžci 
a běžkyně, již teď se můžete hlásit na 27. Běh 
údolím Orlice v roce 2015!

Podrobné výsledky naleznete na 
www.sokolklasterec.cz                     Jindřich Kalous

Přístrojová – medicinální 
PEDIKÚRA 
u Vás doma!!

Ráda bych Vás touto cestou oslovila a nabídla 
pedikérské ošetření i těm z Vás, pro které je ob-
tížné navštěvovat pedikérský salon. Již vážený 
pan Tomáš Baťa, ve svých závodech nechal 
vyučovat a provozovat pedikérské služby pro 
své zaměstnance dokonce zdarma, jelikož si byl 
vědom, jak moc bolavé nohy ovlivňují pracovní 
výkonnost, nemocnost,ale i kvalitu života vů-
bec. Od těch dob se mnoho změnilo a v našem 
uspěchaném a přetíženém životě často na péči 
o své nožky zapomínáme.

Přístrojová pedikúra je vhodná kromě 
zdravých lidiček i pro ty nemocné, kteří by si 
neměli, nebo nesmějí máčet nohy v teplé vodě. 
Je to bezbolestná a velmi efektivní metoda.

Dojížděla bych do vaší obce vždy 1x za šest 
týdnů,vždy v úterý –poprvé 4.11.2014. Je třeba 
se objednat J. 

Více se můžete dozvědět na internetových 
stránkách www.relax-lisnice.cz nebo 

zavolejte na tel. 603 981 379.

Příjemné podzimní dny Vám všem přeje 
a na setkání se těší 

Ivana Danielová Líšnice.
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Klášterec má svého vítěze v Odznaku všestrannosti olympijských vítězů

Ve dnech 5. a 6. 9. 2014 se na stadionu Juliska v 
Praze pod patronací olympijských vítězů Roberta 
Změlíka a Romana Šebrleho uskutečnilo Repub-
likové finále Odznaku všestrannosti olympi-
jských vítězů. Z Masarykovy základní školy v Kláš-
terci nad Orlicí se na toto finále svým umístěním 
v krajském kole nebo dodatečně vysokým počtem 
bodů nominovali do soutěže jednotlivců čtyři žáci 
– Lucie Hrušková (dívky 2004), Zdeněk Kalous 
(chlapci 2004), Dominik Bílek (chlapci 2001) 
a Jakub Vlk (chlapci 2000). Dominik se závodu 
nakonec nemohl zúčastnit vzhledem k současně 
probíhajícímu zájezdu akordeonového souboru 
do Francie a Jakuba velké zdravotní problémy v 
průběhu prázdnin odsoudily pouze do role diváka 
a velkého fanouška. 

Do Prahy jsme se všichni vydali již ve čtvrtek, 
protože nás čekala nejdříve prezentace a uby-
tování na vysokoškolských kolejích, také krátká 
návštěva Pražského hradu a po večeři nácvik 
slavnostního zahájení. V pátek ráno jsme se již 
nemohli dočkat samotného závodění. Již příchod 
na stadion a slavnostní zahájení bylo velkým 
zážitkem, ale my se těšili především na jednotlivé 

soutěžní disciplíny. Každý den nás jich čekalo pět 
- v pátek běh na 60m, hod medicinbalem, skok 
daleký, shyby a přeskok přes švihadlo. Zvědavě 
jsme nahlíželi do průběžných výsledků a byli jsme 
moc překvapeni, když po prvním dni byla Lucka 
na průběžném 14. místě a Zdenda byl dokonce 
ve své kategorii druhý. Shlédli jsme ještě exhibi-
ci hlavních patronů a jejich hostů za účasti neje- 
nom sportovců – kanoistů, moderních pětibojařů, 
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triatlonistů apod., ale dokonce i některých herců. 
Poté jsme šli již rychle na ubytovnu načerpat síly 
na druhý den. 

V sobotu počasí opět velmi přálo a nám bylo 
jasné, že nás čeká pěkně těžký, ale sluncem 
prozářený den. Na rozehřátí jsme si dali zumbu 
a pak nás čekalo postupně dalších pět disciplín. 
Nejdříve trojskok a poté velmi náročné 2 minuty 
kliků a 2 minuty leh – sedů. V nich zabodovala 

především Lucka, která se svými 117 leh-sedy 
byla druhá z děvčat všech věkových kategorií. Po 
8 disciplínách pro nás bylo průběžné pořadí ještě 
lepší - Lucka se posunula na 7. místo a Zdenda 
dokonce vedl. Na poslední dvě disciplíny jsme 
se přesunuli na vedlejší stadion „Kotlářka“ a po 
hodu kriketovým míčkem následovala již poslední, 
ale asi po dvou dnech závodění a ve velkém vedru 
nejnáročnější disciplína, běh na 1000m. Lucka 
statečně bojovala, v celkovém pořadí si udržela vel-
mi krásné 8. místo. Závěrečný boj čekal ještě Zden-
du. Po 9 disciplínách měl před druhým náskok 
přibližně 100 bodů, což rozhodně nehodlal ztratit. 
Boj to byl velký, Zdenda odrazil několik „útoků“ 
svého protivníka, a když proběhl jako první cílem, 
bylo jasné, že se dočkal velikého úspěchu – vítězst-
ví v Republikovém finále OVOV. 

Samotné vyhlašování výsledků a předávání cen 
nejlepším závodníkům jsme si pak už jen užívali. 
Cestou domů ve vlaku, ještě než jsme únavou usnu-
li, jsme při malé oslavě začali spřádat plány na další 
rok, abychom na naše úspěchy navázali i příště. 

Yvona Franková, 
závodníci Lucka a Zdenda a fanoušek Jakub


